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RG - 0002.P.LIV.2023 
 

P R O T O K Ó Ł  N R  LIV/2023 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  

w dniu 31 sierpnia 2023 r. 

 
 
 
Punkt 1.  
Otwarcie sesji. 
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.  
Przyjęcie uchwały ws. trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 
Interdyscyplinarnego Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 8.  
Przyjęcie uchwały ws. przejęcia od Powiatu Średzkiego zadania zarządzania 
przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi na terenie gminy Nowe Miasto nad 
Wartą w ciągu dróg powiatowych.  
Punkt 9.  
Przyjęcie uchwały ws. udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego. 
Punkt 10.  
Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na rok 2023. 
Punkt 11.  
Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2023-2030.  
Punkt 12.  
Interpelacje Radnych. 
Punkt 13.  
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 14.  
Zamknięcie sesji. 
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Ad 1) Otwarcie sesji. 
Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 1530 otworzył                       

LIV Sesję Rady Gminy, następnie powitał Radnych, oraz osoby oglądające transmisję 
obrad na żywo. 
 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący informował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych,                  
na sali obrad zasiada 14 Radnych. 

 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący zawiadomił, że Radni otrzymali swoje zawiadomienia                                
o sesji zgodnie z terminem ustawowym. Na posiedzeniu wspólnych komisji Radni 
ustalili iż uchwała ws. przejęcia od Powiatu Średzkiego zadania zarządzania 
przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi na terenie gminy Nowe Miasto nad 
Wartą w ciągu dróg powiatowych, zostanie usunięta z porządku obrad gdyż wymaga 
pewnych wyjaśnień.  

 Wniosek o wprowadzenie autopoprawki polegającej na usunięciu                           
z porządku obrad uchwały ws. przejęcia od Powiatu Średzkiego zadania 
zarządzania przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi na terenie 
gminy Nowe Miasto nad Wartą został przyjęty 14 głosami za, 0 głosów 
przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. 

 Porządek obrad wraz z wprowadzoną autopoprawką został przyjęty                         
14 głosami za, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących.  

• Lista z głosowaniami imiennymi stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 4) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                       
i wnioski. 

Pan Waldemar Tomaszewski poinformował, że protokół z LIII Sesji został 
zamieszczony na stronie Urzędu. 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący zarządził głosowanie.  

 Za podjęciem Protokołu opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
 Pan Waldemar Tomaszewski informował iż na posiedzeniu dzisiejszej komisji 
Radni omówili uchwały będące w porządku obrad dzisiejszej sesji.  
W międzyczasie do biura rady wpłynęły pisma m.in. z Biblioteki Publicznej o wsparcie 
finansowe, od Państwowej Straży Pożarnej w Środzie Wlkp. na remont wozu 
strażackiego - co również wprowadzone jest do budżetu, pismo z Parafii w Panience                  
o dofinansowanie Dożynek Parafialnych.  

Wpłynęło również bardzo ważne pismo, dotyczące nowo utworzonego obwodu                    
do głosowania w m. Kruczyn. Przewodniczący odczytał: Postanowienie nr 125/2023 
Komisarza Wyborczego w Koninie II z dnia 22 sierpnia 2023 r. w sprawie zmian                      
w podziale Gminy Nowe Miasto nad Wartą na stałe obwody głosowań jn.: 
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Podział Gminy Nowe Miasto 

nad Wartą na stałe obwody 

głosowania Numer obwodu 

głosowania  

Granice obwodu głosowania  Siedziba Obwodowej Komisji 

Wyborczej  

 
1 

Sołectwo Boguszyn: 
Boguszyn, Świętomierz; 
sołectwo Boguszynek: 
Boguszynek  
 

Zespół Szkolno-Przedszkolny                
w Boguszynie, Boguszyn,  
ul. Śremska 35, 63-041 Chocicza  

 
 
 
 
2 

sołectwo Klęka: Elżbietów, 
Klęka, Aleksandrów, Wolica 
Nowa; sołectwo Dębno: 
Dębno, Lutynia; sołectwo 
Radliniec: Radliniec, część 
miejscowości Dąbrowa; 
Sołectwo Wolica Kozia: 
Wolica Kozia, Hermanów; 
sołectwo Stramnice: 
Stramnice; sołectwo Wolica 
Pusta: Wolica Pusta  

 
 
 
 
Zespół Szkół,  
Klęka 9,  
63-040 Nowe Miasto n. Wartą  

 
 
 
 
3 

sołectwo Kolniczki: 
Kolniczki, Jadwigów; 
sołectwo Michałów: 
Michałów; sołectwo 
Kruczynek: Kruczynek; 
sołectwo Chwalęcin: 
Chwalęcin; sołectwo 
Szypłów: Szypłów, Tokarów; 
sołectwo Skoraczew: 
Skoraczew  

 
 
Szkoła Podstawowa,  
Kolniczki 11A,  
63-041 Chocicza  

 
4 

sołectwo Nowe Miasto nad 
Wartą: Nowe Miasto nad 
Wartą; sołectwo Komorze: 
Komorze, Komorze Nowe  
 

Zespół Szkół,  
ul. Szkolna 2,  
63-040 Nowe Miasto n. Wartą  

 
5 

sołectwo Chocicza: Chocicza, 
Teresa, Utrata; sołectwo 
Rogusko: Rogusko  

Zespół Szkół,  
ul. Śremska 30,  
63-041 Chocicza  
 

 
6 

sołectwo Chromiec: 
Chromiec, sołectwo 
Kruczyn: Kruczyn  
 

Świetlica wiejska w Kruczynie, 
Kruczyn 10A, 63-041 Chocicza  
 

Ponadto Przewodniczący poinformował, iż w ubiegłym tygodniu wraz z Panem 
Wójtem, oraz z kilkoma osobami z naszej gminy, uczestniczył w pogrzebie byłego 
burmistrza zaprzyjaźnionej gminy z Vestenbergsgreuth. Współpraca między naszymi 
gmina trwa od 1995 roku.  
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Na zakończenie Pan Przewodniczący dziękował za wszystkie zaproszenia                               
na uroczystości dożynkowe, zarówno z województwa, powiatu jak i gmin ościennych.  
 
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

Wójt Gminy Pan Aleksander Podemski nawiązał do tego co mówił Pan 
Przewodniczący odnośnie uczestnictwa w pogrzebie pana Burmistrza z gminy  
Vestenbergsgreuth. Pan Burmistrz był osobą nietuzinkową, był bardzo rozpoznawalny 
w naszej gminie. Co prawda od ponad 10 lat nie był burmistrzem, ale wiele rzeczy 
namacalnych jako gmina dzięki tej osobie pozyskaliśmy. Pan Burmistrz był bardzo 
lubiany przez naszych mieszkańców.  

5 sierpnia br. naszą gminę odwiedził laureat Nagrody Nobla w dziedzinie fizyki, 
Pan prof. Klaus von Klitzing wraz z małżonką Renate. Pan prof. Klaus von Klitzing 
urodził się w 1943 r. w Środzie Wielkopolskiej i mieszkał wraz z rodzicami,                              
do momentu wyjazdu do Niemiec, na terenie miejscowości Chocicza i Klęka.  

W ostatnim czasie były nabory do Ładu Polskiego, nasza gmina wnioskowała               
o dofinansowanie do budowy remizy w Boguszynie, rozbudowę stacji wodociągowej     
w Wolicy Koziej oraz sieci wodociągowej w miejscowości Klęka.  

Został również rozstrzygnięty program zabytki, w pierwszym rozdaniu gmina 
otrzymała dofinansowanie na Kościół w Nowym Mieście. 

W ramach programu budowy dróg, gmina złożyła wniosek na przebudowę 
drogi na ul. Leśnej w Chociczy.  

Pan Przewodniczący odczytał komunikat Komisarza Wyborczego, dotyczący 
powstania 6ego obwodu w naszej Gminie w lokalu świetlicy w Kruczynie, w skład 
którego będzie wchodził okręg Chromiec i Kruczyn. Zmiany ustawowe stworzyły 
możliwość tworzenia nowych obwodów do głosowania w miejscowościach 
zamieszkałych przez ponad 200 mieszkańców, takich miejscowości mamy 11 w naszej 
gminie. Warunkiem stworzenia nowego obwodu było posiadanie lokalu, który spełniał 
odpowiednie warunki. Był taki zamiar, aby stworzyć obwód Boguszynek, jednak                       
z uwagi na sytuację, że obwód Boguszynka składałby się z okręgu: Boguszynek, 
Świętomierz oraz część ulic Boguszyna, co byłoby znacznym pogorszeniem dojazdu                 
do lokalu dla części mieszkańców, np. mieszkańcy ul. Parkowej w Boguszynie 
musieliby pojechać głosować do Boguszynka, mając w tej chwili lokal praktycznie                 
na wyciągnięcie ręki. Po dokładnej analizie stwierdzono stworzenie lokalu                                
w Kruczynie, w którym będą głosowali mieszkańcy Chromca i Kruczyna.  

Wójt wspomniał również iż Zespół Szkół w Klęce otrzymał środki w ramach 
programu „wzmocnij swoje otoczenie” - 19 970,00 zł. Ochotnicza Straż Pożarna w Klęce               
i w Boguszynie w miesiącu lipcu i sierpniu organizowała młodzieżowe półkolonie 
drużyn pożarniczych, to przedsięwzięcie było dofinansowane w kwotach 10 000,00 zł              
i 11 500,00 zł. Środki na półkolonie były przekazane przez Komendę PSP i pochodziły                 
z budżetu Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji. 

Do pierwszego września będą przyjmowane wnioski mieszkańców dotyczące 
likwidacji wyrobów zawierających azbest. Zadanie będzie finansowane                                       
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska oraz Starostwa Powiatowego.  

Poza tym trwa rejestracja kandydatów do Izb Rolniczych, gdyż we wrześniu 
odbędą się wybory.  

W najbliższą niedzielę odbędą się Dożynki Gminne w Michałowie,                           
Wójt dziękował Radnemu i Sołtysowi w jednej osobie za pomoc w organizacji.  
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Gmina Nowe Miasto n. Wartą otrzyma wsparcie w ramach subwencji                           
w wysokości ponad dwa miliony złotych, kwota ta zostanie wprowadzona do budżetu 
na kolejnym posiedzeniu sesji.  

Został rozstrzygnięty przetarg na zakup komputerów w ramach programu  
Cyfrowa Gmina współfinansowanego przez Unię Europejską w ramach Europejskiego 
Funduszu Regionalnego. Przyznane dofinansowanie w wysokości 100% w kwocie 
265 520,00 zł.  

Został rozstrzygnięty przetarg na budowę placów zabaw jest to zadanie które 
odbywa się przy wsparciu Lokalnej Grupy Działania.  

Kolejno został rozstrzygnięty przetarg na doposażenie Biblioteki w Chociczy, 
niebawem ruszą też prace w otoczeniu tego budynku. 

Trwają również prace na Szkole Podstawowej w Kolniczkach, prace obejmują 
część przedszkolną, termomodernizację całego budynku wraz z kotłownia gazową, 
gdyż sieć została doprowadzona.  

Zostały również zakończone prace z termomodernizacja Szkoły w Nowym 
Mieście. 

➢ Radna Zofia Kędziora pytała czy nowo powstały obwód nr 6 będzie na stałe 
utworzony w Kruczynie.  
Wójt informował, że nie do końca jest to jasne, ale wydaje się, że będzie                           
to rozwiązanie stałe.  

➢ Radny Leszek Zacharyasz zgłaszał, że w Szkole w Nowym Mieście                                 
po modernizacji zacieka na sali gimnastycznej.  
Wójt informował, że jeżeli jest taka sytuacja to na pewno Dyrektor to zgłosi                    
i zostanie to naprawione w ramach gwarancji. 
 

Ad 7) Przyjęcie uchwały ws. trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 
Zespołu Interdyscyplinarnego Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

Projekt uchwały odczytał Pan Waldemar Tomaszewski następnie otworzył 
dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr LIV/361/2023 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     
31 sierpnia 2023 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 8) Przyjęcie uchwały ws. udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego. 

Projekt uchwały odczytał Pan Waldemar Tomaszewski następnie otworzył 
dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr LIV/362/2023 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     
31 sierpnia 2023 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 9) Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na rok 2023. 

Projekt uchwały odczytał Pan Waldemar Tomaszewski następnie otworzył 
dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 
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Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr LIV/363/2023 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     
31 sierpnia 2023 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 11)Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 
2023-2030.  

Projekt uchwały odczytał Pan Waldemar Tomaszewski następnie otworzył 
dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr LIV/364/2023 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     
31 sierpnia 2023 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 12) Interpelacje Radnych. 

Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie wpłynęły w związku                                         
z czym przeszedł do punktu kolejnego. 
 
Ad 13) Wolne głosy i wnioski. 

➢ Radny Kazimierz Pawłowski w imieniu Dyrektora Ośrodka Kultury i swoim 
własnym zapraszał w najbliższą niedzielę na Dożynki Gminne do Michałowa. 

➢ Radna Halina Jankowska pytała czy była jakaś reakcja ze strony gminy                             
na protokół, który sporządziła Komisja Rewizyjna w temacie zestawień Sołtysów 
z działalności świetlic. Radna dodała, że komisja poświęciła czas                                   
na sporządzenie protokołu, przygotowanie analizy, naraziła się na pewne 
niedomówienia ze strony Sołtysów. Pozostaje pytanie czy jest sens prowadzić 
takie kontrole, gdyż zdaniem Radnej Wójt powinien z Sołtysami porozmawiać,    
bo każdy Sołtys mający pod swoją opieką świetlicę ma dodatek do diety                      
z tego tytułu. Radna dodała, że z góry przeprasza Sołtysów, którzy wywiązali się 
ze swojego zadania.   

Wójt poinformował, że za chwilę będą zebrania wiejskie związane                        
z funduszami sołeckimi i ta sprawa zostanie poruszona.  

Wójt dodał, że został uruchomiony w ramach środków Polskiego Ładu 
program na modernizację oświetlenia. Dla naszej gminy został przygotowany 
projekt modernizacji oświetlenia ulicznego, urząd chciałby ten projekt 
realizować, w związku z tym jest taka sugestia, aby w ramach funduszy 
sołeckich zabezpieczać środki na modernizację oświetlenia w swoich 
miejscowościach.  
W wielu gminach wyłącza się to oświetlenie uliczne, jest ciemno, nasza gmina 
tego oświetlenia nie wyłącza gdyż z dużym trudem te lampy były montowane. 
Dlatego też musimy podjąć temat modernizacji, gdyż od ostatniej minęło 20 lat.  
 Wójt dodał, że powstała możliwość modernizacji Biblioteki i Gminnego 
Ośrodka Kultury w Nowym Mieście. Jest przygotowywana dokumentacja,                    
na pewno będzie w tym temacie przeprowadzona szersza dyskusja.  
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➢ Radna Adela Nowicka pytała czy elewacja na budynku Biblioteki w Chociczy 
jest skończona czy będą jeszcze nanoszone poprawki, gdyż po środowym 
spotkaniu wiele osób dopytywało o tą kwestię.  

Wójt zawiadomił Radną, że elewacja będzie poprawiona, fugi będą 
nawiązywały do tych, które są wyżej. 

➢ Pan Przewodniczący nawiązując do wypowiedzi pana Wójta odnośnie lamp, 
informował, że taką operację wymiany oświetlenia na ledowe przeprowadzono 
w Aleksandrowie, sprawdza się to bardzo dobrze. Projekt na modernizację jest 
już przygotowany, środki z Ładu wymagają również wkładu własnego, środki 
funduszu sołeckiego w ubiegłym roku sięgały kwoty prawie 640 000,00 zł, w tym 
roku plan funduszy sołeckich wynosi ponad 700 000,00 zł. Warto byłoby                      
się zastanowić, aby chociaż 60% funduszy przeznaczyć na modernizację. 
Przewodniczący zachęcał, aby zastanowić się czy nie warto pójść w tym 
kierunku, bo modernizacja będzie wykonana w każdej miejscowości i przyniesie 
ogromne oszczędności dla budżetu.  

➢ Radny Feliks Stratyński informował, że mieszkańcy Wolicy Koziej prawie cały 
fundusz przeznaczyli na modernizację oświetlenia.  

➢ Pan Wiesław Schreiber informował, że na każdym zebraniu wiejskim informuje 
mieszkańców o zabezpieczaniu środków funduszu w jak największej kwocie.       

➢ Radny Zofia Kędziora wyraziła opinię że jest to bardzo dobry pomysł,                        
dla mieszkańców jest to gwarancja, że wymiana opraw na energooszczędne                 
nie spowoduje wyłączania oświetlenia ulicznego.  

➢ Przewodniczący prosił o zgłoszenie do Enea, aby przestawili czas włączania 
oświetlenia, gdyż już wcześniej jest ciemno.  

➢ Pani Monika Buchwald Dyrektor Biblioteki dziękowała za udział licznej grupy 
na spotkaniu w Bibliotece w Chociczy. Spotkanie było organizowane dzięki 
projektowi Instytutu Książki. Mieszkańcy podzielili się swoimi spostrzeżeniami   
i oczekiwaniami. Pani Dyrektor dodała, że w ostatnim czasie udało                               
się nadmienić o tej inwestycji w programie Wielkopolska Warta poznania                       
w TV Regionalnej.  

 
Ad 14) Zamknięcie sesji. 

O godzinie 1700 Przewodniczący zamknął LIV Sesję Rady Gminy. 
 
 
Protokołowała                Zatwierdził 
Podinspektor ds. rady gminy      Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak                     /-/Waldemar Tomaszewski 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zał. 1. Wyniki głosowania poszczególnych uchwał.  


